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May I extend a very warm welcome to all of you here for joining 
our Newman family. As the Principal of Newman Catholic College, I 
would like to express my heartfelt gratitude to our God, leading me 
to be one of the Newmanians in this school.
Our school was named Newman Catholic College in which ‘Newman’ 
is a word deliberately used in commemoration of Saint John Henry 
Newman. ‘Newman’ could be split into two words, ‘New’ and ‘Man’. ‘A 
new man’ literally means a recently created human being.
How can we equip ourselves well as a New Man? To start off 
as a New Man, we should reflect on the past and learn from our 
past experience; live in the moment and cherish the present. 
While embarking on our journey of academic studies in Newman 
Catholic College, we should all have a good understanding of 
ourselves, devise plans for personal development, set and modify 
goals through self-reflection, and grasp various studies and career 
pathways so that we can make wise choices for future studies or 
employment. and equip ourselves well with our career and life 
planning. Yesterday has become the past; today is a precious 
gift that we can embrace; tomorrow is the anticipated future that 
we can grasp and master. We should always be thankful and 
hopeful to start the new school year by embracing the challenges 
and opportunities brought by the New Normal under the current 
pandemic situation.
Over the past two years, schools have undergone prolonged class 
suspension amid the Covid-19 pandemic. It is truly hoped that we 
will be able to resume our normal school days through vaccination 
and maintaining good personal hygiene while combatting the 
epidemic.
Marching onward with a new ‘3-year school development plan’ 
from this year, the theme for the whole school this academic year 
is ‘Be righteous and magnanimous, believe in perseverance and 
excellence’. I sincerely hope that all Newmanians like you can 
do your best to make progress on both conduct and academic 
achievement. All Newmanians should set your goals this year by 
building on your strengths and striving hard to achieve your goals 
with your greatest effort at your own pace. We ought not, and there 
is actually no need to compare with others though. Our ultimate 
goal is that we can perform much better today than what you did 
yesterday, and we can achieve a better tomorrow than what you 
do today. We should seize the day and work towards our goals. Be 
courageous and persistent but do not go astray! It is never too late 
to have a fresh start as we are prepared for new phase.
The theme of this year’s Catholic Education Day is “Consecrate us 
in the truth” (John 17:17). With a collaborative effort, Newmanians 
are committed to upholding five Catholic core values, namely truth, 
justice, love, life and family. We should pursue and embrace truth 
with fervor and humility throughout our developmental path. 
God delegates us suitable tasks and different missions to 
accomplish in our lives. The Holy Spirit endows different people 
with charisms as well. Educators like principals and teachers 
should always remember the vision and mission of education. We 
‘train up a child in the way he should go, and when he is old, he 
will not depart from it.’ (Proverbs 22:6) We hear about God and 
were taught in God. Consequently, we are renewed in the spirit of 
minds, and put on the new man, who has been created according 
to God for righteousness and true holiness. (Ephesians 4:21-24)
In many more years ahead, I sincerely hope that all Newmanians, 
including our teaching staff, parents, alumni and students, will learn 
together by taking part in different learning activities and through 
enriching ourselves with other learning experience, we can renew 
ourselves day by day to strive for ‘virtue and excellence’, which is 
our life-long school motto.
May God bless you all! 

Principal Ng Wa Piu Henry

　　大家好，我是吳華彪校長。感謝天主的帶領，新學年，我來到

天主教新民書院，加入「新民」大家庭，與大家一起成為「新民人」。

　　「新民」，Newman（紐曼），是紀念聖人 Saint John Henry 
Newman。Newman一字，寫成「New Man」，意思即新人！

　　我們該如何成為「新人」？各位同學，讓我們學懂反思自己的過

去，從經驗中學習；珍惜現在，努力活在當下；看清未來的目標，做

好生涯規劃。因為「昨天」已成為「過去」，「今天」是我們擁有的「現

在」，「明天」是能夠掌握的「未來」。我們要時常感恩、時常盼望，

在新學年展開新的一頁，讓我們懷着新的希望，擁抱新常態的各項

挑戰和機遇。

　　過去兩年，我們受到2019冠狀病毒的影響，經歷了一段長時間
的停課，期望大家可通過疫苗接種，加強注重個人衛生，逐漸回復

正常的學校生活。

　　學校在新學年，開展了全新的三年計劃。今年，學校的主題

是「正直寬宏、精誠力學」。校長希望同學們在品行和學業上都能

長進；期望每位「新民」同學，在新學年，為自己訂立目標，在自己

的起跑線上，盡自己的最大努力，向著目標奮進。我們不要互相比

較，也不需比較，只要做到不斷進步，自我增值，以今日之我，勝

過昨日之我；以明日之我，勝過今日之我，已經很不錯了！我們要

牢牢地抓住今天，並且集中精力向前邁進，不怕跌倒，不走岔道！

請大家不要猶豫，嘗試給自己一個機會，讓自己重新開始。

　　今年天主教教育日的主題是︰「求你以真理祝聖我們」。讓我們 
全體「新民人」一同努力，堅守天主教教育的五個核心價值：追求 
真理、秉持公義、力行仁愛、珍惜生命、守護家庭；時刻懷着追求

真理的熱忱，服膺真理的胸襟，並在真理前學會謙卑。

　　天主對人的召叫和所委託的使命各有不同，聖神顯示在每人身

上的神恩亦不盡相同。校長和教師們，作為教育工作者，會時刻謹

記自己教育孩子的使命，要「教導孩童應行的道路，待他老年時也

不會離棄。」（箴 22:6）；要偕同孩子聆聽主耶穌的真理，在祂內
受教，在心思念慮上改換一新，成為穿上「正義和聖善」的新人。 
（厄 4:21-24）

　　校長期盼在未來的日子，與全體「新民人」，包括教職員團隊、

家長、校友和同學們並肩同行，通過參與不同的學習活動及經歷，

一同茁壯成長，日新又新，共同實踐校訓「明德至善」的精神。

主佑！

吳華彪校長
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校長的話
Principal's message



我是李庭欣老師，很高興加入新

民書院的大家庭，我是教授中國

歷史、宗教及公民與社會發展科

的老師。感謝天主讓我來到與大

家在一起，學校是人生其中一個

重要的地方，希望大家享受在學

校的每一個時刻，同時祝福大家

有一個美好的校園生活。我很喜

歡閱讀、看電影、畫畫、做手作、

玩桌遊，希望與同學有更多交流

的機會。

最後用一句聖經話語祝福你們，讓我們好好去愛自己，愛身

邊的老師與同學－「我們愛，因為天主先愛了我們。」若望

一書 4:19

李庭欣老師 我是負責培育及活動的助理余穎

琳老師，除了學校教職員這身份

外，我亦是你們的師姐，所以我

很高興可以回到「新民」這個大

家庭為大家服務。如果同學們有

甚麼需要幫忙，可以隨時找我，

大家多多指教！

余穎琳老師

大家好！我是溫麗艷老師，很高

興今年加入了新民書院。

我是生物科老師，教中一科學和

中五生物，希望日後能和你們討

論更多有關科學趣事，亦歡迎你

們隨時找我分享。

另外，今年我也是民社老師，希

望和同學一起參與學校各式各樣

的活動，為你們打氣。

溫麗艷老師

我是林誠德老師，很高興能夠加

入「新民」大家庭，我今年任教

數學科和電腦科。我平時喜愛戶

外運動，例如遠足、田徑和單車

等，在運動中挑戰和突破自我是

一件很有滿足感的事情。

歡迎同學們多找我聊聊，無論是

學業上還是其他事情，讓我可以

更深入認識你們每一位。祝願你

們在新一學年學業猛進，同時也

找到自己的興趣，並堅持下去！

林誠德老師

我是新入職任教宗教科與中史科

的黃智偉老師，感謝天主讓我有

機會加入「新民」大家庭。

我喜歡探討信仰與人生問題，熱

愛運動，如大家有時間可以找我

多交流。期待在課堂及運動場與

大家見面。

黃智偉老師

大家好！我是鄧曉琳老師，很高

興加入「新民」大家庭。今年我

將會任教數學科及資訊科技科；

除此之外，我還會負責紅十字會

的工作。閒時我喜歡做運動，包

括遠足、攀石、打籃球等等。

期待於新學年與大家見面，亦歡

迎同學在空餘時找我聊天，告訴

我生活大小事，讓我能多多認識

大家。

鄧曉琳老師

大家好！我是新學年加入「新

民」的陳雪霞老師，任教中文

科、中史科及普通話科。除了喜

歡閱讀小說之外，我還喜歡打壁

球。歡迎同學們約我一起玩壁

球，讓我們在繁忙的學業中，可

以放鬆身心。

若要以一句話形容我自己的處事

待人態度，那麼我會說是「嚴以

律己，寬以待人」。處事時，我

會竭盡全力，做得盡善盡美；待人時，則多體諒對方，設身

處地多為他人著想。

在此也勸勉大家無論在學習、考試及工作上，要努力向上，

永不懈怠；在與人交往時，則要推己及人，將心比心！

陳雪霞老師
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新老師介紹



射箭體驗

迪士尼款客服務體驗坊

三樓教員室更換新儲物櫃

五樓洗手間翻新

全校鋪設固網光纖工程 
音樂室更換新冷氣

學校外牆
完成油漆工程

新民粵劇小組校內公演

懲教署更新先鋒計劃

基本法校園推廣大使 -參觀海洋公園

溜冰體驗

優化校園

敬師日

試後活動

u正直寬宏　精誠力學 t

學校活動



公教教師團隊
新民有強大的公教及德育

團隊，能全面顧及學生身

心靈成長的需要。

以直播形式舉行開學日。

學生積極投入服務，清潔聖堂，作好防疫措施。 陳校監、校董左神父及吳校長與校友們交流。

u正直寬宏　精誠力學 t

開學日
新上任的吳華彪校長帶領全校師生

進行開學祈禱。

校園宗教動向

開學彌撒
本學年開學彌撒，由新任校董左

旭華神父主持，師生投入參與。

二樓祈禱室

祈禱室
祈禱室重新開放，歡迎同學及

教職員入內祈禱，淨化心靈。

社員大會
公教老師在社員大會中講述各

社的相關經文與核心價值。 新社社員大會

德社社員大會

心靈教育
強化學生心靈素質為本學年的重點，學校已成

功申請 QEF 優質教育基金，及後將投放更多資

源關顧學生心靈成長，培育學生正向品格。

QEF 心靈教育計劃 - 聯校會議

公教教師團隊合照


